

Durham School for Girls Doha

ATTENDANCE POLICY

Version 3.0 August 2023

FIRST IMPLEMENTATION DATE: JANUARY 2022

REVIEW PERIOD: ANNUAL

DATE LAST REVIEWED: AUG 2023

RESPONSIBLE PERSON: PRINCIPAL

RATIFIED BY: SCHOOL GOVERNORS

Values

قيمي ترسم هويتي

**MARK VALUES AND QATARI VALUES ARE AT THE HEART
OF A DURHAM GIRL**

INTRODUCTION

At Durham School for Girls, we aim to provide a strong education for our Girls. Attendance and Punctuality are vital for the continued success of the students and form part of the MARK values. It is these basic values that ensure that we can deliver the correct curriculum to our children.

In the last two years, regular attendance has been hampered due to covid restrictions. We are now currently in a situation where we CAN deliver a face-to-face programme. With these uncertain times, it is even more relevant to ensure that girl develop a strong routine and embrace all opportunities of learning, both in school and online.

Attending school is mandatory. Attending school at the correct time is respectful. Girls cannot pick and choose when to come to school. This is a parental duty to ensure your child is receiving the correct schooling.

It is the right of the school to ensure that girls attend enough days academically to justify passing the school academic year. If girls' attendance is low, and the curriculum requirement has not been completed, girls will be asked to repeat that academic year. This is for all girls in all year groups. The school registers that a minimum of 90% of days must be attended fully. Missing sections of the day can also be considered as absent. The MOE recommendation is 80% and girls attending between 80 – 90% will be flagged as concern and will be considered to repeat.

Students who **attend school regularly have been shown to achieve at higher levels than** students who do not have regular attendance.

ABSENCE

All students are expected to attend school every day for the academic year. Girls need to be in school to fulfill curriculum requirements and ensure they are learning both academically and socially. Stability and routine are essential to a girl's development.

All schools must report to the MOE daily for attendance and give justification of attendance.

Schools must be accountable, and Parents must be accountable as well.

If a child is absent, for any reason, parents are requested to advise the school, by telephone or email (attendance@durhamqatar.com) before 7:15 am on the day of absence. Absence will be recorded as either excused or unexcused as follows:

Reason for Absence	Excused (Authorized)	Unexcused (unauthorized)
Illness or medical appointment	With Doctor Note	Without Doctor Note
Family Emergency	With provision of evidence	Without provision of evidence

Absence from school needs to be reported to the school by the parent. A student cannot report their own absence.

Girls must bring into school a sickness certificate if away from school for more than 1 day.
Notifications regarding absences and medical note or any communications related to Attendance and absence can be send to attendance@durhamqatar.com

Please be reminded that where possible, medical appointments should be made outside of school hours. Any absence, late or early pick up for medical reason MUST have an official sick note.

Total absences (both authorized and unauthorized) will be documented, and parents of low attendance will be contacted half termly.

A minimum of 90% (18 days absent) attendance is required for all students in an academic year.

Absent Days	Action
1 day	Notification
3-5 days in a half term	Letter from the school and a follow up
10 days in a term	This child will be flagged as a possible repeater for the following year and official notification of this will be sent
15 days in total	Final Attendance Conference Meet with Principal Discretionary retention / attendance contract to retain enrolment

In the case of extended excused absence, the above steps may not apply, as excused leave is conditional on the understanding of making up work. However, a girl who has taken more than 15 days of absence that ***includes excused leave (sickness)*** will be assessed and at risk of repeating the academic year. This may require a formal assessment and will include all the work produced and homework completed. In Durham School for Girls, it is the participation in class and the whole student profile, as well as the assessments that determined the student's grade. **A student achieving a final assessment, but not attending or completing class work, can be considered as failing.**

Parents have an obligation to ensure that their daughter attends in line with the school policy to maintain their place in Durham School for Girls.

For girls in Year 11 and Year 12 who have low attendance, Durham School for Girls will not be responsible for submitting them for IGCSE and AS examinations under the school's name. This will result in the girls not completing that academic year and obtaining their Thanewea.

LATES

Punctuality is important. It fosters a good routine for the girls and a sense of starting the day ready and prepared. School begins at 7:15 am. Students who are late are missing opportunities to learn. This is disruptive to their learning and that of other students. Parental support and assistance are required to model good time management, and to demonstrate a commitment to education.

6:45 am - 7:15 am	Student arrival – School gates are covered by security and a member of the senior team.
After 7:15 am	Late student registration – Senior’s sign in the late book. Primary students will be registered by the class teacher but marked as late. These will be recorded and followed up on.
Note that after 7. 30	Students will be considered as over 20 minutes late. 4 lates per half term will be considered a day of absence. Parents will be formally informed of this as a day of absence against their 90%

EARLY COLLECTION

It is expected that students will remain at school for the duration of the school day. Parents cannot pick up for their own convenience. If a child needs to be collected during the day, it is asked that siblings remain in school to complete their day where possible.

In unavoidable situations, parents must contact the school in advance to seek permission to collect their child/ren early. Otherwise, please make appointments for students outside of school hours.

Early Pick up will be monitored and recorded as either excused or unexcused depending on the reason and the provision of documentation.

Like with lates – **Girls being collected early will be monitored – 3 early pickups result in a day’s absence.**

Nannies or Drivers do not have consent to collect girls WITHOUT the school being notified by the parents in advance. Without this confirmation, for the safety of the child, we will not allow children to be taken from school.

Parents not following the collection procedure will have to wait until the end of the lesson and a convenient time for the daughter to be sent.

No pickups, Deliveries etc. can be made from 1pm to home time. This is for safety reasons as younger girls prepare to be dismissed. It is extremely disruptive for the classes and the girls learning.

Parents cannot collect their Secondary aged daughter at the same time as Primary.

Thursday early collection will be especially monitored. Everyone would like an extended weekend and to avoid traffic, however, learning continues until the correct collection time.

Reason for Early Collection	Excused	Unexcused
Medical Appointment	With Doctor Note	Without Doctor Note
Family Emergency	With provision of evidence	Without provision of evidence

CONCLUSION

Attendance underpins both academic and social development. Missing a lesson, being late, leaving early disrupts the learning and the routine for your daughter, the teacher, and the rest of the class.

Girls who attend school regularly are often more confident, willing to cooperate and are more socially developed. This in turn has an impact on academic levels, behaviour, and attitude.

In the British Curriculum, the process of learning is fundamental. Assessment and grades are taken from participation in class, homework, class assignments and quizzes. Being in school, peer learning, being with the teacher, interaction with the class and teacher, teamwork all contributes to the person we become.

Attendance summery

- We know that attendance is related to academic success and as a school we are committed to your daughter being the best they can be. However, this can only be achieved if attendance is a priority.
- Girls must attend 90% of the academic year of 180 days.
- 4 lates after the gates close at 7.30 will be considered a day's absence against the 90%
- 3 early pick-ups before the end of the school day will be considered a day's absence against the 90%
- Girls not reaching the attendance criteria will be monitored and will risk repeating the following year.
- Girls in Year 11 and 12 will not be submitted to the school if their attendance does not meet the correct requirements.

المقدمة

نهدف في مدرسة درم للبنات إلى توفير تعليم قوي لفتياتنا. يُعدّ الحضور والالتزام بالمواعيد أمرًا حيويًا لاستمرار نجاح الطالبات وبشكلان جزءًا من قيم مارك هذه القيم الأساسية هي التي تضمن قدرتنا على تقديم المنهج الصحيح لفتياتنا.

في العامين الماضيين، تم إعاقة الحضور المنتظم بسبب قيود فيروس كورونا، ولكن تغير الوضع الآن حيث أصبح بإمكاننا تقديم التعليم وجهًا لوجه. وفي ظل هذه الأوقات المضطربة، من المهم جدًا التأكد من أن الفتيات يطورن روتينًا قويًا ويغتنمن جميع فرص التعلم، سواء في المدرسة أو عبر الإنترنت.

الحضور إلى المدرسة إلزامي. الحضور إلى المدرسة في الوقت المناسب يُعبر عن مدى الاحترام للمدرسة. ولا تستطيع الفتيات اختيار موعد الذهاب إلى المدرسة. هذا واجب الوالدين لضمان حصول ابنتكم على التعليم الصحيح.

ومن حق المدرسة التأكد من حضور الفتيات لأيام دراسية كافية لتبرير اجتياز العام الدراسي. إذا كان حضور الفتيات منخفضًا، ولم يتم استكمال متطلبات المنهج الدراسي، سيُطلب من الفتيات إعادة تلك السنة الدراسية. وهذا لجميع الفتيات في جميع الفئات العمرية. يجب أن يصل مجموع الحضور للعام الدراسي الكامل بما لا يقل عن 90% من الأيام. يمكن أيضًا اعتبار غياب جزء محدد من النهار على أنه غياب يوم كامل. توصية وزارة التربية والتعليم هي 80%، وسيتم وضع علامة على الفتيات اللاتي يحضرن أقل من 90% على أنهن مصدر قلق وسيتم الطلب منهن إعادة السنة الدراسية إذا لزم الأمر.

لقد تُبِت أن الطلاب الذين يذهبون إلى المدرسة بانتظام يحققون مستويات أعلى من الطلاب الذين ليس لديهم حضور منتظم.

الغياب

من المتوقع أن تحضر جميع الطالبات إلى المدرسة يوميًا طوال العام الدراسي. يجب أن تكون الفتيات في المدرسة للوفاء بمتطلبات المناهج الدراسية والتأكد من أنهن يتعلمن أكاديميًا واجتماعيًا. الاستقرار والروتين ضروريان لنمو الفتاة.

يجب على جميع المدارس إبلاغ وزارة التربية والتعليم يوميًا بالحضور وإعطاء مبررات الغياب.

يجب أن تتحمل المدرسة المسؤولية، ويجب أن يتحمل أولياء الأمور المسؤولية أيضًا.

في حالة غياب الفتاة لأي سبب من الأسباب، يرجى من أولياء الأمور إبلاغ المدرسة عبر الهاتف أو البريد الإلكتروني (attendance@durhamqatar.com) بل الساعة 7:15 صباحًا في يوم الغياب. سيتم تسجيل الغياب بعدد أو بدون عذر على النحو التالي:

سبب الغياب	بغذر (مُصرح به)	بدون عذر (غير مُصرح به)
المرض او المواعيد الطبية	مع إجازة مرضية	بدون إجازة مرضية
حالة عائلية طارئة	مع تقديم الأدلة	بدون تقديم الأدلة

يجب إبلاغ المدرسة بالغياب من قبل ولي الأمر ولا يجوز للطالبة الإبلاغ عن غيابها.

يجب على الفتيات إحضار إجازة مرضية إلى المدرسة بحال الغياب لأكثر من يوم واحد.

يمكنكم التواصل معنا عبر البريد الإلكتروني أدناه لإرسال الإخطارات المتعلقة بالغياب والإجازات المرضية أو أية معلومات تتعلق بالحضور والغياب: attendance@durhamqatar.com

يرجى التذكير بأنه حيثما أمكن، يجب تحديد المواعيد الطبية خارج ساعات الدراسة. أي غياب أو تأخير أو مغادرة مبكرة لأسباب طبية يجب أن يكون لديكم مذكرة رسمية تثبت ذلك.

سيتم توثيق إجمالي حالات الغياب (سواء المصحح بها أو غير المصحح بها)، وسيتم الاتصال بأولياء الأمور ذوي الحضور المنخفض في منتصف كل فصل دراسي.

مطلوب الحضور بما لا يقل عن 90% (18 يومًا غائبًا) لجميع الطالبات في العام الدراسي.

أيام الغياب	الإجراء
يوم واحد	اشعار من المدرسة
3-5 أيام بالنصف الفصل الواحد	رسالة من المدرسة مع المتابعة
10 يوم	سيتم إدراج الفتاة على قائمة الطالبات اللاتي من المحتمل أن يعدنّ السنة الدراسية وسيتم إرسال إشعار رسمي بذلك.
15 يوم	اجتماع نهائي بخصوص الحضور مع المديرية التحفظ على إعادة التسجيل في المدرسة/ امضاء عقد التزام بالحضور لإعادة التسجيل في المدرسة للسنة الدراسية المقبلة.

في حالة الغياب بعذر ممتد، قد لا تنطبق الخطوات المذكورة أعلاه، حيث إن الإجازة بعذر مشروطة بتعويض الدروس والأعمال المطلوبة. ومع ذلك، فإن الفتاة التي أخذت أكثر من 15 يومًا من الغياب بما في ذلك الغياب بعذر (المرض) سيتم تقييمها وستكون عرضة لخطر إعادة العام الدراسي. قد يتطلب هذا تقييمًا رسميًا وسيشمل جميع الأعمال المنتجة والواجبات المنزلية المكتملة. في مدرسة درم للبنات، المشاركة في الصف وملف الطالبة بأكمله، بالإضافة إلى التقييمات هي التي تحدد درجة الطالبة. يمكن اعتبار الطالبة التي اجتازت التقييم النهائي، ولكن لا تحضر أو تكمل واجباتها الدراسية، راسبة.

يقع على عاتق أولياء الأمور التزام بالتأكد من حضور ابنتهم بما يتماشى مع سياسة المدرسة للحفاظ على مكانها في مدرسة درم للبنات.

بالنسبة للفتيات في الصف 11 والصف 12 اللاتي لديهن معدل حضور منخفض، لن تكون مدرسة درم للبنات مسؤولة عن تقديمهن لامتحانات IGCSE و AS تحت اسم المدرسة. سيؤدي ذلك إلى عدم إكمال الفتيات لهذا العام الدراسي وحصولهن على الثانوية العامة.

الوصول المتأخر

الالتزام بالمواعيد أمر مهم. إنه يعزز الروتين الجيد للفتيات ويعطيهم الشعور ببدء اليوم جاهزات ومستعدات. تبدأ المدرسة عند الساعة 7:15 صباحًا. الطالبات اللاتي يتأخرن يفقدن فرص التعلم. وهذا يضر بتعلمهن وتعلم الطالبات الأخريات. مطلوب دعم ومساعدة الوالدين لتقديم نموذج الإدارة الجيدة للوقت، وإظهار الالتزام بالتعليم.

وصول الطالبات - جميع بوابات المدرسة مغطاة بالأمن ويتواجد عضو من كبار فريق المدرسة على كل بوابة.	6:45 am - 7:15 am
التسجيل المتأخر للطالبة - على طالبات المرحلتين الإعدادية والثانوية التوقيع على سجل التأخير. بينما سيتم تسجيل طالبات المرحلة الابتدائية من قبل مدرسة الصف، ولكن يتم تحديدهن على أنهن متأخرات.	بعد 7:15 صباحًا
سيتم اعتبار الطالبات متأخرات لأكثر من 20 دقيقة. سيتم احتساب كل 4 تأخيرات كغياب يوم واحد. سيتم إبلاغ أولياء الأمور رسميًا بهذا باعتباره يوم غياب محتسب من نسبة ل 90% حضور المطلوبة.	للملاحظة بعد 7:30 صباحًا

المغادرة مبكرًا

على الطالبات أن يبقين في المدرسة طوال اليوم الدراسي. لا يمكن لأولياء الأمور اختيار وقت الإنصراف تبعًا لراحتهم. إذا كانت هناك حاجة لأخذ إحدى الفتيات خلال النهار، على الشقيقات البقاء في المدرسة لإكمال يومهن حيثما أمكن ذلك.

في الحالات الطارئة، يجب على أولياء الأمور الاتصال بالمدرسة مسبقًا للحصول على إذن لأخذ بناتهم مبكرًا. بخلاف ذلك، يرجى أخذ المواعيد الطبية خارج ساعات الدراسة.

سيتم مراقبة حركة المغادرة مبكرًا وتسجيله على أنه إما بعذر أو بدون عذر اعتمادًا على السبب وتقديم الإثبات.

كما هو الحال مع المتأخرات - ستتم مراقبة الفتيات اللاتي يغادرن مبكرًا - كل 3 مغادرات مبكرة ستحتسب كغياب يوم واحد.

لا يحق للمربيات أو السائقين أخذ الفتيات دون إخطار المدرسة مسبقًا من قبل أولياء الأمور. وبدون هذا الإخطار، وحرصاً على سلامة الفتيات، لن نسمح لهن بالخروج من المدرسة.

سيتمتعين على أولياء الأمور الذين لا يتبعون إجراءات المغادرة المبكرة الانتظار حتى نهاية الحصة والوقت المناسب لخروج ابنتهم.

لا يمكن إجراء عمليات المغادرة المبكرة أو التوصيلات وما إلى ذلك بدءًا من الساعة الواحدة ظهرًا وحتى وقت الإنصراف المعتاد. وذلك لأسباب تتعلق بالسلامة حيث تستعد الفتيات في المرحلة الابتدائية للإنصراف. إنه أمر مزعج للغاية للصفوف الدراسية ولتعلم الفتيات.

لا يمكن لأولياء الأمور أخذ ابنتهم من المرحلة الثانوية في نفس وقت انصراف ابنتهم من المرحلة الابتدائية.

سيتم مراقبة عملية المغادرة المبكرة يوم الخميس بشكل خاص. يرغب الجميع في عطلة نهاية أسبوع ممتدة ولتجنب الازدحام، ومع ذلك، تستمر العملية التعليمية حتى وقت الإنصراف المعتاد.

سبب المغادرة المبكرة	بُعذر (مُصرح به)	بدون عُذر (غير مُصرح به)
المرض او المواعيد الطبية	مع إجازة مرضية	بدون إجازة مرضية
حالة عائلية طارئة	مع تقديم الأدلة	بدون تقديم الأدلة

المغادرة المبكرة خلال اليوم لأسباب طبية أو عائلية مبررة	يجب إبلاغ المدرسة بذلك قبل التحصيل وتقديم الإثبات
المغادرة قبل نهاية اليوم - بدون مرور	سيتم احتساب كل 3 مغادرات كيوم غياب. سيتم إبلاغ أولياء الأمور رسميًا بهذا باعتباره يوم غياب محتسب من نسبة ل 90% حضور المطلوبة.
بعد الساعة 1:00 ظهرًا- سيتم إغلاق البوابات حتى موعد الإنصراف	لأسباب أمنية، لا يمكن أخذ الفتيات بين الساعة 1.00 ووقت الإنصراف.

الخاتمة

الحضور يدعم كلاً من التنمية الأكاديمية والاجتماعية. يؤدي التغيب عن الدرس، والتأخر، والمغادرة مبكراً إلى تعطيل التعلم والروتين لابنتكم، والمعلمة، وبقية الصف.

غالبًا ما تكون الفتيات اللاتي يذهبن إلى المدرسة بانتظام أكثر ثقة واستعدادًا للتعاون وأكثر تطورًا اجتماعيًا. وهذا بدوره له تأثير على المستويات الأكاديمية والسلوكية.

في المنهج البريطاني، تعد عملية التعلم أمرًا أساسيًا. يتم أخذ التقييم والدرجات من المشاركة في الصف، والواجبات المنزلية، والواجبات الصفية، والاختبارات. إن التواجد في المدرسة، والتعلم من الأقران، والتواجد مع المعلمة، والتفاعل مع الصف والمعلمة، والعمل الجماعي، كلها عوامل تساهم في تكوين الشخص الذي سنصبح عليه.

ملخص سياسة الحضور:

- نحن نعلم أن الحضور يرتبط بالنجاح الأكاديمي، ونحن كمدرسة ملتزمون بأن تكون ابنتكم في أفضل حالاتها. ومع ذلك، لا يمكن تحقيق ذلك إلا إذا كان الحضور هو الأولوية.
- يجب على الفتيات حضور 90% من العام الدراسي المكون من 180 يومًا.
- سيتم اعتبار كل 4 تأخيرات بعد إغلاق البوابات عند الساعة 7.30 بمثابة غياب ليوم واحد محتسب من نسبة ل 90% حضور المطلوبة.
- سيتم اعتبار 3 مغادرات مبكرة قبل نهاية اليوم الدراسي بمثابة غياب ليوم واحد محتسب من نسبة ل 90% حضور المطلوبة.
- سيتم رصد الفتيات اللاتي لم يصلن إلى معايير الحضور وسيعرضن لخطر إعادة العام الدراسي.
- لن يتم السماح للفتيات في الصفان 11 و 12 بتقديم الاختبارات تحت اسم المدرسة إذا كان حضورهن لا يستوفي المتطلبات الصحيحة.